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PROTOKÓŁ Nr 25/21 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Kamienna Góra 

w dniu 14 października 2021 r. 

godz. 14.00 

 

 

Obecni na posiedzeniu KSS – 5 członków Komisji: 

 

1. Bruździak Jacek 

2. Kurnyta Danuta 

3. Majak Violetta 

4. Łobos Mariusz 

5. Murawski Bogdan 

 

Nieobecni na posiedzeniu KSS – 1 członków Komisji: 

 

1. Jarosz Janusz 

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Danuta 

Kurnyta, która przedstawiła proponowany porządek obrad: 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad i warunków 

sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 

reklamowych oraz ogrodzeń – 81.2021 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii dla miasta Kamienna Góra na 2021 rok – 88.2021 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji 

docelowej ze środków budżetu miasta Kamienna Góra na dofinansowanie 

przedsięwzięcia służącego ochronie powietrza – 90.2021 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego w 

sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych oraz ustalenia cennika 

opłat obowiązujących na cmentarzach komunalnych, stanowiących mienie Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra – 91.2021 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – 92.2021 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – 93.2021 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – 94.2021 

11. Zapoznanie się z pismem Wydziału IOŚ – BRM.0004.27.2021 

12. Omówienie Informacji z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za I półrocze 

2021 roku – BRM.0012.6.26.2021 

13. Zapoznanie się ze Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
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Przestrzennego miasta Kamienna Góra – PROJEKT – BRM.0012.6.27.2021 

14. Zapoznanie się z pismem mieszkanki Kamiennej Góry – BRM.0012.6.29.2021 

15. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta oraz Wydziału PPS na wniosek 

KSWiP – BRM.0003.64.2021 

16. Zapoznanie się z odpowiedzią Skarbnika Miasta oraz Wydziału FB na wniosek 

KGKiM – BRM.0003.69.2021 

17. Zapoznanie się z odpowiedzią Z-cy Burmistrza Miasta oraz Wydziału IOŚ na 

wniosek Stałych Komisji – BRM.0003.72.2021 

18. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta oraz Wydziału PPS na wniosek 

KR – BRM.0003.74.2021 

19. Zapoznanie się z odpowiedzią Sekretarza Miasta oraz Wydziału ZIF na wniosek 

KGKiM – BRM.0003.75.2021 

20. Zapoznanie się z odpowiedzią Z-cy Burmistrza Miasta oraz Wydziału IOŚ na 

wniosek KR – BRM.0003.76.2021 

21. Zapoznanie się z wyjaśnieniami Wydziału BAM do Uchwały NR XLIII/277/21 RM 

Kamienna Góra z dnia 25 sierpnia 2021 r. Wydziału BAM – BRM.0711.17.2021 

22. Opracowanie wniosków do budżetu miasta na 2022 r. 

23. Zapoznanie się z zaproszeniem Zuchów z 80 KGZ „Dzielne Orlęta”. 

 

24. Sprawy różne. 

25. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

 

Nikt nie złożył wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Nie zgłoszono uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

 

Ad. 4. - 81.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj. dnia 19 października 2021 r. o godz. 14.30. 

 

Ad. 5. – 88.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj. dnia 19 października 2021 r. o godz. 14.30. 

 

Ad. 6. – 90.2021 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła i szczegółowo omówiła Kierownik 

Wydziału GL Ewelina Tokarska /zał. Nr 1 do protokołu/. 

 

Kierownik Wydziału GL E. Tokarska wytłumaczyła, że projekt uchwały 
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przygotowany został w celu kontynuowania procesu wspierania mieszkańców miasta 

Kamienna Góra w odejściu od spalania paliw stałych na rzecz bardziej ekologicznych 

rozwiązań. Wprowadzenie programu dotacyjnego pozwoli na podjęcie sukcesywnego  

i długofalowego działania zmierzającego do zmniejszenia emisji zanieczyszczeń 

pochodzących z sektora komunalno – bytowego, tj. benzo(a)pirenu czy pyłów PM10  

i PM2,5, które stanowią istotną przyczynę przekraczania norm jakości powietrza  

w sezonie grzewczym. Możliwości finansowania inwestycji ograniczających niską 

emisję jest zgodna z przepisami ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony 

środowiska, która stanowi, że do zadań własnych gminy należy m.in. finansowania 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej w zakresie realizacji przedsięwzięć 

związanych  ochroną powietrza i wykorzystaniem lokalnych źródeł energii odnawialnej. 

Finansowanie może polegać na udzieleniu dotacji celowej z budżetu miasta, na zasadach 

określonych przez Radę Miasta w drodze uchwały. Projekt określa zasady i tryb 

udzielania dotacji celowych na zadania związane z trwałą likwidacją lokalnych źródeł 

ciepła opalanych paliwem stałym. Kwalifikowalność kosztów realizacji zadań 

rozpoczyna się po zawarciu umowy dotacyjnej. Źródłem finansowania dotacji będą 

środki własne Gminy Miejskiej Kamienna Góra. Program dotacyjny będzie stanowił 

uzupełnienie w stosunku do projektów realizowanych ze środków krajowych lub 

innych. Dodała, że chodzi o przewidywanie możliwości pozyskania dodatkowych 

środków zewnętrznych. Główny cel, to sukcesywna wymiana źródeł ciepła  

i zarezerwowanie w budżecie miasta środków finansowych na te zadania.  

Niestety nie ma możliwości sfinansowania inwestycji już zakończonych. Posiada 

informację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, że na początku 

przyszłego roku będzie prowadzony program pilotażowy, że będą dofinansowania do 

wymiany źródeł ciepła w lokalach mieszkaniowych. Może to być alternatywa dla osób, 

które już taką inwestycję zakończyły. W takich programach zawsze czekamy na ich 

regulamin.  

Kierownik wspomniała również o obecnym programie wymiany źródeł ciepła. W tym 

tygodniu operator wysyłał do wnioskodawców aneksy do podpisu z poprawionymi 

danymi.  

 

Radny J. Bruździak zapytał, czy źródła ciepła, to same ogrzewanie gazowe? 

 

Kierownik Wydziału GL E. Tokarska odpowiedział, że są tylko 4 pompy ciepła,  
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a reszta to ogrzewanie gazowe. Dużo środków finansowych pochłaniają pompy ciepła. 

Na 99 % miasto otrzyma te środki i być może jest możliwość sfinansowania reszty 

wniosków. Jednak wszystko się okaże w ciągu trwania projektu. Wyjaśniła, że co roku 

w budżecie miasta mogłoby być zaplanowanych np. 250 000 zł na bieżące inwestycje. 

Co roku byłaby by ustalana nowa kwota, która może się zmieniać.  

 

Radna V. Majak zauważyła, że jeśli chodzi o dotacje celowe od osób fizycznych nie 

można dotować.  

 

Kierownik Wydziału GL E. Tokarska powiedziała, wszystko zależy do ustalonego 

regulaminu. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. – projekt uchwały. 

 

Ad. 7.  – 91.2021 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła i szczegółowo omówiła 

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta /zał. Nr 2 do protokołu/. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie.  

 

Ad. 8. – 92.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj. dnia 19 października 2021 r. o godz. 14.30. 

 

Ad. 9. – 93.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj. dnia 19 października 2021 r. o godz. 14.30. 

 

Ad. 10. – 94.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj. dnia 19 października 2021 r. o godz. 14.30. 

 

Ad. 11. - BRM.0004.27.2021 

 

Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały /zał. Nr 3 do protokołu/. 
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Ad. 12. – BRM.0012.6.26.2021 

 

Komisja omówiła ww. Informację /zał. Nr 4 do protokołu/. 

 

Ad. 13. - BRM.0012.6.27.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. Studium zapozna się na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Stałych tj. dnia 21 października 2021 r. o godz. 14.00. 

 

Ad. 14. – BRM.0012.6.29.2021 

 

 Komisja zapoznała się z ww. pismem /zał. Nr 5 do protokołu/. 

 

Ad. 15. – BRM.0003.64.2021 

 

 Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią na wniosek /zał. Nr 6 do protokołu/. 

 

Ad. 16. – BRM.0003.69.2021 

 

 Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią na wniosek /zał. Nr 7 do protokołu/. 

 

Ad. 17. – BRM.0003.72.2021 

 

 Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią na wniosek /zał. Nr 8 do protokołu/. 

 

Ad. 18. – BRM.0003.74.2021 

 

Komisja wstępnie zapoznała się z ww. odpowiedzią na wniosek i zadecydowała,  

że powróci do dyskusji na kolejnym posiedzeniu tj. dnia 19 października 2021 r. o godz. 

14.30. 

 

Ad. 19. - BRM.0003.75.2021 

 

Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią na wniosek /zał. Nr 9 do protokołu/. 

 

Ad. 20. – BRM.0003.76.2021 

 

Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią na wniosek /zał. Nr 10 do protokołu/.  

 

Ad. 21. – BRM.0711.17.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. wyjaśnieniami zapozna się na kolejnym posiedzeniu 

Komisji tj. dnia 19 października 2021 r. o godz. 14.30. 
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Ad. 22. Opracowanie wniosków do budżetu miasta na 2022 r. 
 

Komisja opracowała kolejne wnioski do projektu budżetu miasta na 2022 r.: 
 

11) uwzględnienie w projekcie budżetu na rok 2022 remontu ciągu pieszego przy ul. Szkolnej 

w Kamiennej Górze (położonego na terenie działki nr 149/28 oraz 149/29 obr. 3 – tereny 

mieszkaniowe). Istniejący chodnik wymaga kapitalnego remontu. W załączeniu mapa 

geodezyjna z zaznaczonym przebiegiem odcinka do remontu oraz zdjęcie. Szacowany 

koszt remontu: 35 mb długość x 1,5 m szerokość = 52,50m2 x250 zł = 17.000 zł brutto; 

12) zabezpieczenie środków finansowych na zadanie „Rewitalizacja podwórza 

zlokalizowanego między budynkami wielorodzinnymi przy ul. J. Lompy 7-9  

w Kamiennej Górze, od ul. Sportowej do ul. M. Drzymały”. Podwórze to jest bardzo 

zaniedbane i stanowi bardzo duży kontrast do wszystkich wyremontowanych jezdni  

i chodników w tym kwartale miasta. Ponadto podwórze to bardzo się zmieniło po 

wyburzeniu starych pomieszczeń gospodarczych i obecnie jest ono bardzo dużym 

obszarem z dużym potencjałem. Wykonanie niniejszego zadania pozwoli na rozwiązanie 

problemu zmiany organizacji ruchu wzdłuż ul. J. Lompy, gdzie został wprowadzony 

zakaz parkowania, przez co mieszkańcy nie mają gdzie parkować swoich pojazdów lub 

parkując je na zniszczonym, błotnistym podwórzu doprowadzają do jego dalszej 

degradacji. Przedmiotowe zadanie inwestycyjne powinno polegać na utwardzeniu 

powyższego terenu, wyłożeniu nawierzchni odpowiednim materiałem budowlanym, 

wydzieleniu miejsc parkingowych dla mieszkańców ww. budynków, oraz utwardzeniu 

miejsc na ławki i zieleń 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. wnioski – jednogłośnie.  
 

Powyższe wnioski stanowią załącznik Nr 11 do protokołu. 
 

Ad. 23. Zapoznanie się z zaproszeniem Zuchów z 80 KGZ „Dzielne Orlęta”. 

 

Komisja zapoznała się z ww. zaproszeniem /zał. Nr 12 do protokołu/. 

 

Ad.24. Sprawy różne.   
 

Spraw różnych nie było.  
 

Ad.25. Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono.  
 

Protokołowała: Katarzyna Stasicka 

 

           Przewodnicząca KSS 

 

            /-/ Danuta Kurnyta 


